
Čambalove slová na obranu potvrdilo v podstate aj samotné ministerstvo práce.
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HOLÍČ. Ministerstvo práce podporilo už množstvo projektov za desiatky miliónov eur v

rámci výzvy Krok za krokom. Združenia, ktoré majú záujem, tak môžu vďaka výzve a

pomocou štátnych peňazí vrátiť na pracovný trh ľudí, ktorí už dlho nepracovali.

Portál Aktuality.sk sa snažil zistiť, či sú rozdané financie s kostolným poriadkom.

Zaoberali sa najmä podozrivými projektmi. Do akej miery sú však naozaj podozrivé, je

otázne. Minimálne v prípade organizácie #futura2040. Vznikla v pandemickom období v
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Spravodajský portál označil projekt za
podozrivý, syn primátora Holíča sa bráni.
Hovorí o politizácii

Fotografia z boxerskej akcie v Holíči, zľava tajomník organizácie Matej Čambal a predseda Dávid Bodnár. (Zdroj: archív #futura2040)
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decembri 2020, a jej tajomníkom je Matej Čambal. Ten je zároveň synom primátora

Holíča a zároveň aj kandidáta na post predsedu Trnavského samosprávneho kraja,

Zdenka Čambala.

Ako to, že dostali podporu od štátu?

Keďže do výzvy sa zapojili i športové kluby, a združenie #futura2040 v auguste roku 2021

zorganizovalo akciu v spolupráci s holíčskym boxerským klubom, ktorú má uvedenú aj

na svojom webe v kolónke #Projekty, nejeden pozorovateľ by sa aktuálne mohol

domnievať, že táto akcia bola financovaná práve z výzvy Krok za Krokom či z iných

štátnych financií.

A to z dôvodu, že predsedom združenia je Dávid Bodnár, ktorý pracuje na ministerstve

vnútra ako odborník na komunikáciu a PR operačného programu Ľudské zdroje,

financovaného z európskych fondov.

Matej Čambal však uviedol veci na pravú mieru a vysvetlil, že táto akcia bola

financovaná z dobrovoľných darov a klub podporuje aj mladých perspektívnych ľudí z

marginalizovaných skupín. Čo tiež spadá pod krídla organizácie.

Potom sa však #futura2040 rozhodla zapojiť do výzvy ministerstva, vďaka ktorej získali

podporu viac ako 426-tisíc eur. Projekt je aktívny od prvého apríla roku 2022.

Článok narážal na fakt, že podľa verejne dostupných informácií organizácia

nerealizovala žiadne iné akcie, iba tú s boxerským klubom a jednu benefičnú akciu a

napriek tomu dostala príspevok.

Ministerstvo potvrdilo, že predošlé usporadúvanie akcií nebolo podmienkou uchádzania

sa o príspevok.

"Na základe výsledkov konzultácií počas prípravy podkladov k výzve a na základe

skúseností z minulých neúspešných výziev rozhodol riadiaci orgán, že medzi
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podmienky nebude patriť preukázateľná história činnosti žiadateľa v realizácii aktivít,

ktoré sú predmetom výzvy," vysvetlilo ministerstvo.

Nič nie je len tak, treba mať garanta

Počas prípravy výzvy ministerstvo rozhodlo o tom, že každý oprávnený žiadateľ bude

povinný preukázať, že na realizáciu aktivít bude dohliadať odborný garant s príslušným

odborným profilom. Jedna fyzická osoba môže byť odborným garantom len v jednom

podporenom projekte.

"Dôvodom pre túto podmienku bola práve snaha o zabezpečenie kvality projektu v tom

zmysle, že odborný garant bude poskytovať svoju odbornú kapacitu na efektívne a

dôsledné riešenie výziev, ktoré sa vyskytnú počas realizácie projektu, " z toho by sa dalo

vyrozumieť, že istý druh kontroly nad projektom tam naozaj je. Bez ohľadu na to, či

združenie zverejňuje dopodrobna popis svojich aktivít na webe.

Zverejnil všetky vypracované otázky

Čambal vysvetlil, že sa mu príliš nepáčia odpovede v článku, ktoré sú podľa neho

vytrhnuté z kontextu. Ako tvrdí, bez reálneho profesionálneho zázemia by totiž

#futura2040 nesplnila príslušné podmienky poskytnutia príspevku. Informoval, že

vypracoval odpovede na viacero otázok, ktoré dokonca zverejnil na webovej stránke

organizácie.

Medzi otázkami portálu bola aj otázka týkajúca sa konfliktu záujmov, keďže predseda

združenia je súčasne štátnym zamestnancom na ministerstve vnútra práve v oblasti

Európske štrukturálne a investičné fondy (EŠIF) a v minulosti pracoval pre organizáciu

spadajúcu pod ministerstvo práce.

"Uvedené nepredstavuje konflikt záujmov v zmysle zákona číslo 292/2014.

Predchádzajúce pracovné skúsenosti štatutára v oblasti EŠIF alebo v oblasti sociálnej

práce naopak predstavujú dobré východisko," citoval Čambal svoju odpoveď, ktorá však v

článku uvedená nie je.

Čo sa týka možnej protekcie, tak ministerstvo vysvetlilo, že každá žiadosť o nenávratný

finančný prostriedok, ktorá splnila podmienky v administratívnom overovaní, bola

predložená na externé odborné hodnotenie.

http://futura2040.sk/wp-content/uploads/2022/09/aktuality.sk_.pdf


"Vždy dvaja externí odborní hodnotitelia, náhodne vybraní elektronickým systémom,

jednu žiadosť posúdia a vypracujú spoločný hodnotiaci hárok, z ktorého vyplýva, či

žiadateľ podmienky spĺňa alebo nie," dodalo ministerstvo.

Ochrana osobných údajov

Dokonca aj spomenutý fakt, že Bodnár odmietol uviesť mená zamestnancov, je v súlade

so zákonom, nakoľko organizácia v podstate nie je štátnou organizáciou a zamestnancov

majú v zmysle zákona číslo 18/2018 o ochrane osobných údajov.

Čambal napokon zhodnotil, že má obavu o zneužitie zo strany novinárskej obce.

"Nakoľko nie všetci investigatívni novinári hrajú fair play. Nech si čitateľ spraví názor o

jeho objektívnosti," povedal s tým, že vzniknutú situáciu vníma ako tendenčný článok,

zbytočne spolitizovaný a mimo tému vnášajúci kandidatúru jeho otca len s jedným

cieľom a to očierniť prácu zanietených ľudí.

Niečo sa však predsa len zmenilo, Beáta Bugová, zamestnankyňa združenia sa rozhodla

prehovoriť.

Ministerstvo overí efektivitu výdavkov

Čo sa týka finančného príspevku, výzvy bývajú často riskantné. Nie je tomu inak ani

teraz. Samotné ministerstvo vysvetlilo, že ide o pilotné odskúšanie práce s ľuďmi

pomocou mimovládneho sektora, ktorý má najlepšie predpoklady nájsť týchto ľudí a

pristupovať k nim individuálne a citlivo.

"Až na základe výsledkov týchto projektov bude môcť byť overená efektivita výdavkov a

zadefinovanie možno prísnejších pravidiel," vysvetlilo ministerstvo.

#futura2040#futura2040
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Následné kontroly činnosti zapojených združení sa vykonávajú po uzatvorení zmlúv.

Prvé zmluvy o nenávratný finančný príspevok vo výzve Krok za krokom sú účinné od

konca apríla 2022, preto v týchto mesiacoch začínajú prvé kontroly.

Ministerstvo potvrdilo aj to, že vykonáva na projektoch aj finančné kontroly priamo u

prijímateľa nenávratného finančného príspevku. Tieto finančné kontroly na mieste

môžu byť ohlásené alebo neohlásené. Ide o finančné kontroly oprávnenosti výdavkov,

dokladov, účtovníctva a podobne.

Financie nedostanú len tak a naraz

Prijímateľ nedostáva platby nenávratného finančného príspevku automaticky, musí o

ne žiadať. Je povinný uvádzať aj doplňujúce monitorovacie údaje, napríklad hodnotenie

klienta z výberového konania na zamestnanie, čiastková úspešnosť zamestnanosti

klientov a iné. Ďalej predkladá výročné monitorovacie správy za kalendárny rok, ako aj

záverečnú monitorovaciu správu.

Preplatené sú len naozaj poskytnuté služby konkrétnym osobám. Práca nie je preplatená,

pokiaľ nie je dokázané pre koho a ako túto prácu robia. Musia popísať , že im napríklad

pomáhajú riešiť ich neriešené dlhy, závislosti, administratívne, zdravotné, rodinné či

právne problémy.

Suma dohodnutá v zmluve o nenávratný finančný príspevok teda predstavuje len

finančný rámec projektu, nie je poskytnutá prijímateľom v jednej platbe, ale podlieha

pravidelnému zúčtovaniu a kontrole.

Reagoval aj samotný primátor Holíča. "Obidvaja vieme, že do všetkého i do

argumentácie, ktorá je podsúvaná médiami, vstupuje politika. Možno, keby sa môj syn

volal inak, nebola by diskusia o jednom občianskom združení. Možno, keby som

nekandidoval, nenapadali by syna, ktorý nesie moje meno," vysvetlil.

Transparentnosť a dokázateľnosť krokov ministerstva i organizácie je v tomto prípade

dostatočná.

Tento text ste mohli čítať vďaka tomu, že platíte za obsah. Vážime si to.
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